
Protokół z posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w Przewozie 

w dniu 23 lutego 2023 r. 

 Przewodniczący rozpoczął posiedzenie o godzinie 8.31. Komisja zebrała się w pełnym 

składzie.  

Pkt 1. Omówienie projektów uchwał. 

a) Projekt w sprawie udzielenia dotacji celowej Powiatowi Żarskiemu. 

Projekt dotyczy przekazania dotacji w celu utrzymania kursów autobusowych 

odbywających się we wtorki i czwartki z terenu gminy do Żar. Kwota dotacji w wysokości 

15.066,00 zł to wkład gminy na cały rok.  

Komisja przyjęła projekt jednogłośnie.  

b) Projekt w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia 

pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim programem 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

Projekt przedstawiła pani Barbara Kicuła będąca kierownikiem OPS w Przewozie. 

Wyjaśniając, że zmiana wynika z nowych zapisów ustawy, które wyznaczają nowe kryterium 

dochodowe do otrzymania tego typu pomocy. Kryterium wzrosło ze 150 % do 200 % i od 1 

stycznia wynosi: dla osoby samotnie gospodarującej 1.552,00 zł oraz 1.200,00 zł na osobę 

w rodzinie.  

Komisja przyjęła projekt jednogłośnie. 

c) Projekt w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVII/208/2022 Rady Gminy w Przewozie 

z dnia 15 grudnia 2022 r. w sprawie budżetu Gminy Przewóz na 2023 r. 

Po wprowadzeniu zmian planowane w budżecie dochody będą wynosiły 

32.846.567,00 zł, a wydatki 36.806.567,00 zł. Zmiany dotyczą wprowadzenia środków na 

realizację zadań związanych z pomocą obywatelom Ukrainy, otrzymanych środków 

z odszkodowania za uszkodzenie mienia, wpływu dotacji z przeznaczeniem na wypłatę 

dodatków energetycznych.  

Wydatki zwiększa się ze względu na planowany zakup nieruchomości zabudowanej 

budynkiem tzw. szwajcarki, który stoi przy parku w Przewozie. Ponadto zwiększa się plan 

wydatków z uwagi na dodatkowe prace przy budowie sieci kanalizacyjnej w Piotrowie, które 

będą polegały na podłączeniu dodatkowego bloku mieszkalnego do sieci. Należało także  

wygospodarować środki na remont wewnątrz budynku GOK w Przewozie. 

 



Radny Jarosław Borkowski zapytał w jaki sposób wójt wygospodaruje środki na ten 

remont. 

Wójt odpowiedział, że po części będą to środki z funduszu sołeckiego sołectwa 

Przewóz, a cześć z dochodów bieżących budżetu.  

Radny zapytał również dlaczego, skoro remontuje GOK firma zewnętrzna, gmina 

wywozi gruz z tego remontu swoimi zasobami. 

Wójt odpowiedział, że na prośbę wykonawcy wywiezione zostało przez gminę jedynie 

pół przyczepy gruzu. Wcześniej wykonawca robił to we własnym zakresie.  

d) Projekt w sprawie zmiany uchwały Nr XXII/174/2017 Rady Gminy 

w Przewozie z dnia 9 sierpnia 2017 r. w sprawie określenia górnych stawek opłat za 

usługi w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transport nieczystości 

ciekłych na terenie gminy Przewóz. 

Projekt dotyczy ustalenia górnej granicy stawki za wywóz nieczystości płynnych. 

Stawka ta będzie miała zastosowanie w przypadku kiedy wójt będzie zmuszony zastosować 

wywóz zastępczy, wobec mieszkańców niewywiązujących się z częstotliwości opróżniania 

zbiorników na ścieki. 

Komisja przyjęła projekt jednogłośnie.  

e) Projekt w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków 

stanowiących fundusz sołecki. 

Wójt wyjaśnił, że wyodrębnianie funduszu sołeckiego to jest zbyt duże obciążenie dla 

budżetu. Ponieważ po podziale środków sołectwa otrzymują ich tyle, że nie maja szansy na 

realizację żadnych konkretnych inwestycji. Co więcej, w większości miejscowości  środki te 

nie są wydatkowane gospodarnie i na przemyślane cele. Co się przekłada na to, że wójt 

inwestuje na wioskach kolejne pieniądze z budżetu, żeby było zrobione coś istotnego dla 

mieszkańców. Jeśli fundusz nie zostanie wyodrębniony to wójt, w każdym kolejnym roku 

budżetowym, przeznaczy kwotę jaka przypadałaby na ten cel, na realizowanie dużych 

przedsięwzięć w konkretnych miejscowościach. Przykładem jest to jak postąpiono w roku 

bieżącym, że w Piotrowie i Straszowie powstaną miejsca do rekreacji, gdzie pojawią się 

altanki z ławkami i stołami oraz zamontowane zostaną elementy placu zabaw.  

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 2 radnych, przeciw 0, wstrzymujący się 1 

f) Projekt w sprawie zmiany uchwały Nr XX/140/2017 Rady Gminy w Przewozie z dnia 

30 marca 2017 r. w sprawie określenia kryteriów drugiego etapu postępowania 

rekrutacyjnego do przedszkoli publicznych i oddziałów przedszkolnych przy szkołach 



prowadzonych przez Gminę Przewóz, liczby punktów za każde z tych kryteriów oraz 

dokumentów niezbędnych do ich potwierdzenia. 

Z uwagi na to, że coraz częściej pojawiają się problemy z rekrutacją dzieci do 

przedszkola, a wynika to z braku wolnych miejsc, należy wprowadzić kryterium, które 

znacznie zróżnicuje punktacje przy rekrutacji dodatkowej. Za takie kryterium proponuje się 

przyjąć dochód na osobę w rodzinie.  

Komisja przyjęła projekt jednogłośnie.  

Pkt 2. Sprawy bieżące. 

Nie wywiązała się dyskusja w tym punkcie.  

Przewodniczący zakończył posiedzenie komisji o godzinie 9.31. 
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